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"Bizi tuvalete götürdükten sonra..."

Ankara 4. Ağır Ceza Mahkemesi'nde görülen Akıncı davasında müştekilerin
dinlenmesine devam edildi...
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Bugünkü celsede dönemin Jandarma Genel Komutanı Galip Mendi'nin beyanları alındı. Sözlerine, "15 Temmuz'da
yaşadıklarımı anlatmak ve burada ifade veren arkadaşların ifadelerine karşı cevap hakkımı kullanmak istiyorum" diye
başlayan ve daha önceki beyanlarını tekrarlayan Mendi, kendisini kaçıran Konya Jandarma Bölge eski komutanı Timurcan
Ermiş hakkında "FETÖ"cü bilgisi geldiğini, bu ismin A kategorisinde bulunduğunu, YAŞ'ta da tasfiye edileceğini düşününce,
darbe teşebbüsünün FETÖ bağlantılı olduğunu anladığını söyledi.

"BİZİ TUVALETE GÖTÜRDÜKTEN SONRA..."

Mendi, Akıncı Üssü'ne götürülüp, derdest edilmesini ve tutulduğu odadaki şartları anlatırken, ertesi sabah kendisini ve Kamil
Başoğlu'nu tuvalete götüren Cumali Pusat'ın ifadesine şöyle itiraz etti: 

"Cumali Pusat'ın benimle ilgili söylediklerinde doğru ve yanlış bilgiler var. Yanlış hatırladığını sandığım kısım, geldiğinde
bizim dışarıda bankta oturduğumuzu söylemesidir. Kesinlikle yanlış hatırlıyor. Bunu uzun süredir cezaevinde kalmasının
psikolojisine veriyorum. Bizi tuvalete götürdükten sonra, 'bankta kahvaltı hazırladım' deyince, oraya gidip, kahvaltı yapıp,
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yeniden odaya döndük."

Mendi, kafasına silah dayayıp, kendisini Akıncı'ya götürdüğünü belirttiği Timurcan Ermiş'in, "Bana komutanı koruma görevi
verildi" şeklindeki ifadesine ise şu sert sözlerle tepki gösterdi:

"Kim tarafından verildiğini bile söyleyemediği, sözde ve apaçık yalan olan bir görev. Velev ki, böyle bir görev aldı, derhal
beni araması gerekirdi. TSK'da hiçbir görev plansız yapılmaz. Konya'da görev yapan birine, üstelik izinliyken böyle bir
görev verilmez, ki, bugüne kadar bir generale böyle bir görev verildiği görülmemiştir. Bu, askeri kuralların tabiatına
aykırıdır. Suç işlemiştir ve bunu örtmek amacıyla kendince bir senaryo hazırladığı görülmektedir. Utanmadan,
sıkılmadan yalan söylemektedir. Cumali Pusat hariç tüm sanıkların ifadeleri basma kalıp, aynı görülmektedir. Bu da
Timurcan Ermiş'in sanıkları nasıl yönlendirdiğinin bir göstergesidir. Akıncı'daki darbeciler heyetinin muhtemelen
Jandarma temsilcisinin Timurcan Ermiş olduğunu değerlendiriyorum."

"TÜM SANIKLARDAN ŞİKAYETÇİYİM"

Timurcan Ermiş'in kendisinin 141. Filoya götürüldüğünü ve burada üst düzey bir toplantıya katıldığını öne sürdüğünü
hatırlatan Mendi, "Aynı üniformayı giymekten utanç duyduğum, müfteri, onur ve dürüstlükten hiç payını almamış bu
şahıstan iddialarını ispatlamasını ve üsteki tüm kamera kayıtlarının incelenmesini istiyorum. Kesinlikle 141. Filoya
götürülmedim. Bir sığınağa götürüldüm. Burada üst düzey bir toplantı yapılması akla ve mantığa aykırıdır" dedi. Mendi,
görevlendirme listesinde adının karşısına neden "devam" yazıldığını bilmediğini, bunun yazanlara sorulması gerektiğini,
muhtemelen karşı çıkmayacağı düşüncesiyle böyle yazılmış olabileceğini söyledi.

Mendi, beyanını şöyle tamamladı:

"Timurcan Ermiş derdest edilmemi planlayan ve uygulatan kişidir. Kanunsuz ve yetkisiz emirleri ile diğerlerini de bu suça
ortak etmiştir. Aynı ifadeleri verdirerek, ikinci bir suç işlemiştim. İlk ifadelerini üst aklın talimatları ile değiştirmişlerdir.
FETÖ terör örgütünün ABD'nin kontrolünde, yüce dinimizi kullanarak, devleti ele geçirmek ve ülkemizi bölüp parçalamak
isteyen bir örgüt olduğunu tüm halkımız bilmelidir. Timurcan Ermiş başta olmak üzere tüm sanıklardan şikayetçiyim."

Beyanının tamamlanmasının ardından Akıncı'da kendisine, "Sizi tutuklamaya geldim" diyen yüzbaşıyı teşhis amacıyla
Mendi'ye 10 sanığın fotoğrafı gösterildi. Mendi bir fotoğraf için, "O olup, olmadığını bilmiyorum. Buna benziyor idi.
Gördüğüm tüm havacı subayların rütbeleri üzerindeydi, ama isimleri yoktu" dedi. Mahkeme Başkanı Selfet Giray,
Genelkurmay'ın hava sahasının kapatılması konusunda kendisine bilgi verip vermediğini sordu. Mendi, şu karşılığı verdi:

"Hayır hiçbir bilgimiz olmadı. Kara pilot binbaşının MİT'e gittiğini de basından öğrendik. Keşke alsaydık bu bilgileri
diyorum."

Sanık avukatlarından Mehmet Sena Kapu'nun, "Size bilgi verilmemesi zaafiyet mi, kasıt mı?" şeklindeki sorusu üzerine de
Mendi, şunları söyledi:

"Kara pilot binbaşının MİT'e gittiğinden diğer kuvvetlerin de haberinin olmadığını, sadece Kara Kuvvetleri Komutanının,
Kara Havacılık Komutanlığı'na gönderildiğini biliyoruz. Bilinçli yapıldığını zannetmiyorum. Ya bir zaafiyet var... O
dönemin Genelkurmay Başkanı'na sorulması gerekir. Kendisi şu anda Milli Savunma Bakanı."

Av. Ayten İzmirli'nin Terörle Mücadele Daire Başkanı Turgut Aslan'ı vurup, korumasını şehit eden özel kalem müdürü Erkan
Öktem hakkındaki sorusu üzerine Mendi, yerine verilenle ilgili FETÖ'cü kaydı olduğu için Öktem'in tayinini kendisinin
durdurduğunu belirtti. Mendi, Av. İzmirli'nin Hamza Celepoğlu'yla ilgili soruları ise cevaplamadı.

"O GÜN GENELKURMAY'DAN SİZE BİLGİ GELSEYDİ..."

Duruşmanın saat 14.00'te başlayan öğleden sonraki bölümünde, derdest edildikten sonra başında bekleyen kursiyer
üsteğmen Yunus Emre Hoşoğlu'nun Avukatı Fatma Çiftlik'in soruları üzerine Mendi, üsteğmen ve yanındakilerin kendilerine
saygısızca bir hareketi olmadığını, Kamil Başoglu ile konuşmalarına müdahale etmediklerini, üşüyünce mont verip,
yatmaları için yer hazırladıklarını anlattı. Mendi, bir kursiyer teğmenin, emrin niye verildiğini bilemeyeceğini, sadece amirinin
verdiği emri yerine getirmiş olabileceğini kaydetti.

Timurcan Ermiş'in Avukatı Adnan Zeybek'in, "Yol boyunca Timurcan Ermiş'i ikna faaliyetiniz oldu mu?" şeklindeki sorusu
üzerine Mendi, "Silahlı kaçırma teşebbüsünde bulunmaması gerekirdi. Kafasına koymuş, planı icra ediyor" dedi. Av.
Zeybek'in bir diğer sorusu şu oldu:

"Giderken arabada bir yığın şey yaşanıyor. Akıncı'ya gelince şoförünüz iniyor, yerine astsubayınız geçiyor. Şoförünüz de
arkadaki koruma aracıyla ayrılıp, komutanlığa dönüyor. Ya korumalar sizin canınızı önemsemiyor veya bir tehdit yok. Bu
durumu nasıl açıklarsınız?" 

Mendi, amirleri Murat Yılmaz'ın, "Geri dönün. Herhangi bir sorun yok" demesi üzerine döndüklerini savundu.

Sanıklardan Oktay Esen, "O gün Genelkurmay'dan size bilgi gelseydi, bu kadar şehit, gazi olmaması, kamu mallarına bu
kadar zarar verilmemesi için birtakım tedbirler almanız mümkün olur muydu?" diye sordu. Mendi, "Elbette olurdu"



karşılığını verdi. İşkence gördüğünü öne sürünce, Başkan Giray, "Geç, soruyu uygun görmedik" diye müdahale ederken,
Esen, Mendi'ye, kendisine, eşine, yakınlarına sistematik işkence yapılması icin A. Y.'a bir emir verip vermediği sorusunu
yöneltti. Mengi, "Mümkün mü? Derdest edilmişim, ertesi gün karargaha gelmişim. Sizinle ilgili bir bilgim yok. Nasıl 'darp
edin' diyebilirim?" diye konuştu. Oktay Esen, Mengi'nin kaçırılmadığını, yol boyunca kendisinin koruma araçlarının klavuzluk
yaptığını öne sürünce de Başkan Giray müdahale etti. Esen, "2.5 yıldır sabahlara kadar bugünü bekliyorum" dedi.

Zekai Aksakallı'yı kaçırma teşebbüsünde bulunmakla suçlanan Fatih Yarımbaş, "Aksakallı'nın bu darbeyi önceden
bildiğini, burada ispatlamazsam hiç savunma yapmayacağım demiştim. Mahkeme bugün için Aksakallı'yı davet etmişti.
Sayın Başkan da getiremedi herhalde" dedikten sonra Mendi'nin, "Düğün salonunun önünde Aksakallı'ya, 'Genelkurmay'ın
önünde çatışma varmış. Bilgin var mı?' dedim" şeklindeki beyanına karşın, Aksakallı'nın bundan söz etmediğine dikkat
çekti.

"BU SAHNENİN SON PERDESİNİ DE GÖRMENİZİ İSTİYORUM"

Özel Kuvvetler Komutanlığı yaptığı dönemde Mendi'yle çalıştığını hatırlatan Yarımbaş'ın şu sorularına Başkan Giray tepki
gösterirken, Mendi de cevap vermek istemediğini bildirdi:

"Akın Öztürk, Hava Kuvvetleri'nin en sevilen komutanıydı. Gözaltındaki o görüntülerin medyaya verilmesinin amacı,
orgeneralleri yıldırmak, 'sakın bir şey söylemeyin' demek olabilir mi? Bu darbe bahane edilerek, jandarmaya yeni bir
şekil verildiğini düşünüyor musunuz? Çok sevdiğiniz, benim de çok sevdiğim oğlunuz C...'a hiç yargılama yapılmadan
'hain' denilmesini ister miydiniz? Allah'tan size uzun ömürler dilerim. Çünkü bu sahnenin son perdesini de görmenizi
istiyorum."

Timurcan Ermiş de çeşitli sorular yöneltti, ama Mendi büyük bölümünü cevaplandırmadı. Mendi sabahki beyanında
Antalya'daki kampta Ermiş'le bir kez kampta normal yemek yediklerini söylemişti. Ermiş, bununla ilgili, "Ayıp olmuyor mu?
Söylemek istemezdim, ama 2 oğlunuz, 2 gelininiz ve bazı yakınlarınızla hep beraber sahile gidip, lagos balığı yemedik"
deyince Mendi, "Saygılı olun lütfen" diye tepki gösterdi.
Son olarak söz alan Abidin Ünal'ın eski koruması Mustafa Turgay şunu sordu:

"Üç tane istihbarat teşkilatı var, MİT, Jandarma, Emniyet. 17 Temmuz'da toplantı yaptığınızda sayın Cumhurbaşkanı,
'Galip Paşa! Galip Paşa! Ben darbeyi eniştemden haber aldım. Siz niye haber alamadınız?' demedi mi?"

Galip Mendi, böyle bir toplantı yapılmadığını söylerken, Mahkeme Başkanı Giray, "Abidin Ünal dinlenirken 60 avukat vardı.
Ona niye böyle bir sorulmadı. Sorulmuş mu, SEGBİS kayıtları çıktığında bakacağım" dedi.

"OĞLUM, EVLADIM SEN NE MENEM BİR İŞİN İÇİNDE OLDUĞUNUN FARKINDA DEĞİLSİN"

Mendi'den sonra dönemin EDOK Komutanı Kamil Başoğlu'nun beyanına geçildi. 15 Temmuz akşamı evinden derdest edilip,
Akıncı'ya götürülen Başoğlu, daha önceki ifadelerini tekrarladı. Bir sanık avukatının soruları üzerine Temmuz'dan önce
Genelkurmay'dan "FETÖ"cülerin listesinin geldiğini, "Şura'da bunları yazmayın" denildiğini, kendilerinin de yazmadığını
belirten Başoğlu, "Biz orgenerallar, bir darbe olabileceğini hiç konuşmadık" açıklamasını yaptı.

Av. Erhan Tokatlı da Genelkurmay Başkan Akar'ın o gün saat 18.30'da EDOK'a bağlı olan Zırhlı Birlikleri denetleme
talimatını kendilerine değil 4. Kolordu Komutanına verdiğini hatırlatarak, bunun uygun olup olmadığını, güvensizliğin bir
tezahürü sayılıp sayılmayacağını ve Akar'a gönül koyup koymadığını sordu. Başoğlu, bunun muhatabının kendisi
olmadığını bildirdi. O gece Mendi ve Başoğlu'nu başında bekleyen eski üsteğmen Yunus Emre Hoşoğlu, Başoğlu'nun
beyanlarının aksine iki komutanın darbeye ilişkin konuları değil, yurtdışındaki çocuklarını, Maltepe askeri lisesi mezuniyet
töreni ile Gazi orduevindeki düğünü konuştuklarını, ayrıca Başoğlu'nun kendisine, "Bu işin yok" değil, "Oğlum, evladım sen
ne menem bir işin içinde olduğunun farkında değilsin. Eşini al, git" dediğini savundu. Sanık Fatih Yarımbaş da Başoğlu'na
sorularının ardından Başkan Giray'a, "Zekai Aksakallı gelecek mi?" diye sordu. Başkan Giray, "Bilmiyorum" karşılığını
verdi. Başoğlu'ndan sonra dönemin KKK Kurmay Başkanı İhsan Uyar dinlendi.

Uyar'ın beyanının da tamamlanmasının ardından saat 19.35'de bugünkü celse sona erdirildi.
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